

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကူညီထောက်ပံ့မှုများကို ဒေသတွင်း ကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရာ၌ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်း

ယူကေအစိုးရမှ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် HARP-F ကို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခဲ့သည်။ Grand Bargain အရ ယူကေ၏ ကတိကဝတ်များကို ပြည့်မီအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် နှင့် အထူးသဖြင့် ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးကို တိုးမြှင့်ရန် HARP-F ကို ဒီဇိုင်းဆွဲထားပါသည်။ ဤဆန်းသစ်တီထွင်သော ချဉ်းကပ်ပုံ၏ အကျိုးဆက်အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြည်တွင်းဦးဆောင်မှုဖြင့် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုတွင် သိသာထင်ရှားသည့် တိုးတက်မှုများ ရှိခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေးကို အဓိကချဉ်းကပ်မှုအဖြစ် အသုံးပြုခြင်း

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အထူးသဖြင့် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များ အမြင့်ဆုံးဖြစ်နေသည့် ပဋိပက္ခဒဏ်ခံစားနေရသည့် ဒေသများတွင် နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများအတွက် လက်လှမ်းမီမှုသည် စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ် အဖြစ်ဖြစ်နေခဲ့သည်။ ဤအချက်ကို ကိုဗစ်-၁၉ နှင့် ယခုအခါ အာဏာသိမ်းမှုတို့ကြောင့် ပိုမို ဆိုးရွားစေခဲ့သည်။ အာဏာသိမ်းပြီးကာလတွင် အလှူရှင်အဖွဲ့အစည်းများ နှင့် နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများသည် ပြည်တွင်းအဖွဲ့အစည်းများအပေါ် ယခင်ကထက်ပင် ပိုမိုမှီခိုအားထားနေရသည်။ ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်းများ နှင့် ပြည်တွင်းအဖွဲ့အစည်းများသည် ပဋိပက္ခဒဏ်ခံစားနေရသည့် ဒေသများသို့ ပိုမိုလက်လှမ်းမီနေပြီး ဒေသတွင်းအခင်းအကျင်းများကို ချက်ချင်းနားလည်နိုင်သည်။ ၎င်းတို့သည် ၎င်းတို့ဝန်ဆောင်မှုပေးသည့် ရပ်ရွာလူထုများတွင် ကာလကြာရှည်စွာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားကြပြီး ထို ရပ်ရွာလူထုများအတွက် တာဝန်ယူမှုရှိကြ၍ အရေးပေါ်အခြေအနေတစ်ခုကို တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရာ၌ ရှေ့တန်းမှ ဆောင်ရွက်သူများ ဖြစ်ကြသည်။ ၎င်းတို့သည် သက်ရောက်မှုဒဏ်ခံစားနေရသည့် လူထုများနှင့် ရေရှည်တည်တံ့မှု၊ ယုံကြည်စိတ်ချရမှု၊ နှင့် နီးကပ်မှုတို့ကို ပေးစွမ်းနိုင်ပြီး ထိုအရာများသည် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ ထိန်းသိမ်းထားရန် ခက်ခဲလှသည်။

ယင်းအကျိုးကျေးဇူးများသည် စိန်ခေါ်မှုများနှင့် မကင်းပေ။ ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်းများသည် အလှူရှင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ပြင်းထန်ခက်ခဲသည့် အစီရင်ခံခြင်း နှင့် ကျရောက်နိုင်သည့် အန္တရာယ်များကို စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို ပြည့်မီအောင် မဆောင်ရွက်ကြဘဲ INGOs များကဲ့သို့ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ လက်ခံဆောင်ရွက်နိုင်စွမ်း မရှိကြပေ။ ဒေသတွင်း အဖွဲ့အစည်းများကို ဘဏ္ဍာငွေထောက်ပံ့ရာတွင် အဓိကကျသည့် အန္တရာယ်များ-လိမ်လည်မှု၊ အကြမ်းဖက်မှုများကို ငွေကြေးထောက်ပံ့နိုင်သည့် အန္တရာယ်၊ နှင့် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ သို့မဟုတ် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အမြတ်ထုတ်မှုဖြစ်နိုင်သည့် အန္တရာယ်များ အပါအဝင် တာဝန်ယူမှု၊ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များ၊ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ နှင့် ရန်ပုံငွေစီမံခန့်ခွဲမှု ပိုမိုကောင်းမွန်နေရန် လိုအပ်ပြီး ပြည်တွင်းမှ ဦးဆောင်သည့် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှု၏ အကျိုးကျေးဇူးကို အမြင့်ဆုံးဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည်။

HARP-F- ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေးကို မဟာဗျူဟာကျသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအဖြစ်

ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေးအတွက် ရန်ပုံငွေနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်တို့တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် လိုအပ်သည်။ HARP Facility မှ ထိုရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို ကိုယ်စားပြုသည်။ ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေးသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ လုပ်ငန်းအားလုံးတွင် ရောစပ်ပါဝင်နေပြီး လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ အထောက်အပံ့၏ ထိရောက်မှုကို တိုးတက်စေသည့် နှင့် ပဋိပက္ခဒဏ်ခံစားနေရသည့် လူထု၏ ကြံ့ကြံခိုင်ခိုင်စွမ်းကို တည်ဆောက်ပေးသည့် သေချာစဉ်းစားထားသော မဟာဗျူဟာအဖြစ်လည်း ပါဝင်ပါသည်။ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုတွင် တိုးမြှင့်ကာ ခေါင်းဆောင်တာဝန်ယူနိုင်စေရန် ပြည်တွင်းမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်တည်ဆောက်ရာတွင် HARP-F ၏ လုပ်ငန်းအားလုံးသည် အဓိကဗဟိုပြုထားပါသည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်ကတည်းက မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းပေါင်း ၇၄ ဖွဲ့ ၊ ထိုထဲတွင် ထက်ဝက်ကျော်မှာ ပြည်တွင်းနှင့် ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်းများပါဝင်သည့် ကွန်ရက်တစ်ခုကို HARP Facility မှ တည်ဆောက်ခဲ့ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် များလှစွာသော၊ ရှုပ်ထွေးသော၊ နှင့် ကာလရှည်ဖြစ်သော ပဋိပက္ခများကို တွေ့ကြုံနေရသည်။ ကျွန်ုပ်တို့အဓိကဆောင်ရွက်သည့်ဒေသများဖြစ်သော ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ကချင်ပြည်နယ်တို့သည် တစ်ခုနှင့်တစ်ခု ခြားနားကြပြီး မတူညီသည့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုများ လိုအပ်သည်။ ထိုဒေသများ၏ အခင်းအကျင်းများကို နားလည်ခြင်းသည် ထိရောက်သော တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှု ဖြစ်ရန်အတွက် မရှိမဖြစ်အရေးကြီးသည်။ ထို့ကြောင့် HARP-F ၏ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုသာသာဝသည် ပြည်တွင်းနှင့် ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်းများမှ တိုးမြှင့်ကာ တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်ကြသည်။ ဤခြားနားချက်များကို သတိမူ၍ HARP-F ၏ ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေးတွင် သက်ရောက်မှုရှိစေရန် အဓိကအပိုင်း ၄ ပိုင်း ပါဝင်ပြီး [Grand Bargain ၏ ကတိကဝတ်များနှင့်လည်း](#) ကိုက်ညီမှုရှိနေပါသည်။

1. တိုက်ရိုက် အရင်းအမြစ်များပေးခြင်း (Direct resourcing)

မြန်မာနိုင်ငံတွင် HARP-F ရန်ပုံငွေဘတ်ဂျက်၏ ၃၃% ကျော်(£ ၂၃ သန်း)သည် ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေးကို တိုက်ရိုက်ထောက်ပံ့ပေးသည်။ ဤသည်မှာ ပြောင်းလွယ်ပြင်လွယ်ဖြစ်သည့် CSO အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုရန်ပုံငွေမှတစ်ဆင့် ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်းများထံသို့ ထောက်ပံ့သည့် ရန်ပုံငွေများအဖြစ် သို့မဟုတ် ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်းများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးအတွက် ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ပေးခြင်းတို့အားဖြင့် ဆောင်ရွက်ပါသည်။

လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှု၊ ကြံ့ကြံခိုင်မှု နှင့် သဘာဝကပ်ဘေးဆိုင်ရာ ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုတို့ကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်သည့် ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်းပေါင်း ၃၆ ဖွဲ့ကို ကျွန်ုပ်တို့မှ ထောက်ပံ့ထားပြီး ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ ဒေသတွင်း မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းမှ ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းဒေသမှ လက်လှမ်းမီရန်အခက်ဆုံးနှင့် အထိရှာလွယ်ဆုံးဖြစ်သည့် ရပ်ရွာလူထုများထံသို့ အစာထောက်ပံ့ခြင်း၊ ကချင်ပြည်နယ် နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတို့မှ ကာလရှည် IDP စခန်းများသို့ ယေဘုယျ WASH ဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများပေးခြင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၏ သဘာဝကပ်ဘေး အန္တရာယ်မြင့်မားသည့်ဒေသများတွင် ကျေးရွာ သဘာဝကပ်ဘေးစီမံဆောင်ရွက်မှုကော်တီများ ဖွဲ့စည်းခြင်း၊

နှင့် လက်နက်ကိုင်အစုအဖွဲ့များမှ ကလေးသူငယ်များ အတင်းအဓမ္မ ခေါ်ဆောင်ခြင်းကို တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်သည့် ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ နည်းပညာပိုင်းအလွန်မြင့်မားသည့် ထောက်ပံ့မှုတို့တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်း စသည်တို့ကို HARP-F ရန်ပုံငွေမှတစ်ဆင့် ထောက်ပံ့ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

2. ကိုက်ညီမှုရှိသည့် နှင့် ပြီးပြည့်စုံသည့် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်မှု

ရန်ပုံငွေရယူသည့် CSOများအတွက် နည်းပညာ နှင့် အဖွဲ့အစည်းပိုင်းဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်မှုကို HARP-F မှ တိုက်ရိုက်ထောက်ပံ့ထားခဲ့သည်။ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် INGOs များကို HARP-F မှ ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ထားခဲ့သည်။ တိကျသည့် အရေးပေါ် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်ရည်ကို လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ နှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး ကဏ္ဍများတွင် လုပ်ဆောင်နေကြသူများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်းဆိုသည်မှာ သင်တန်းသက်သက်မဟုတ်ဘဲ ထိုထက် ကျော်လွန်ပါသည်။ ၎င်းအတွက် ပြည်တွင်းအဖွဲ့အစည်းများနှင့် အတူ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုတစ်ခုကို ဦးဆောင်ရန်၊ အကောင်အထည်ဖော်ရန်၊ နှင့် စောင့်ကြည့်လေ့လာရန် အဓိကလိုအပ်သည့် ကျွမ်းကျင်မှုများကို ဖော်ထုတ်ရသည့်၊ လေ့ကျင့်ရသည့် လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုတွင် အတူလျှောက်လှမ်းရန် လိုအပ်သည်။ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများကို အစမ်း လေ့ကျင့်ခန်းများ(simulation exercises) နှင့် သင်ခန်းစာများ လေ့လာသင်ယူသည့် အလုပ်ရုံအစည်းအဝေးများ ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် HARP-F ၏ သင်တန်းပေးသည့်အဖွဲ့မှ ကူညီထောက်ပံ့ခဲ့ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်မှု၊ ရန်ပုံငွေများ နှင့် ဒေသဆိုင်ရာ အဖွဲ့များသည်လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ နည်းလမ်းပြသင်ကြားပေးမှုဆိုင်ရာ အထောက်အပံ့များ၊ နောက်ခံအခြေအနေချင်းတူသူများမှ အချင်းချင်း သင်ယူနိုင်သည့် ခရီးများ၊ ပြန်လည်သုံးသပ်မှု အလုပ်ရုံအစည်းအဝေးများ နှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာအထောက်အပံ့များ ပေးခြင်းအားဖြင့် ကူညီအားဖြည့်ခဲ့သည်။

HARP-F ၏ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်မှုဆိုင်ရာ အထောက်အပံ့တွင် အောက်ပါတို့ ပါဝင်သည်။ -

- **စီမံဆောင်ရွက်ရန် စွမ်းဆောင်ရည်-** HARP-F သည် ၎င်း၏ ပြည်တွင်းမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများကို ‘လုပ်နိုင်ပါသည်’ဆိုသည့် သဘောထားကို နှလုံးသွင်းနိုင်ရန် အားပေးကာ ဝယ်ယူရေး၊ ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှု နှင့် အကာအကွယ်ပေးရေး စသည့် လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှုစနစ်များကို ကျင့်သုံး၍ ပဋိပက္ခ၊ လက်လှမ်းမီမှု၊ နိုင်ငံရေး နှင့် ကျန်းမာရေး စသည့် အခြေအနေများ ဆိုးဝါးလာသော်လည်း ဆောင်ရွက်မှုစံနှုန်းအမြင့်ဆုံးကို ပြည့်မီဆောင်ရွက်နိုင်စေသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ကချင်ပြည်နယ်တို့တွင် CSOs များအတွက် အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ အားကောင်းစေရေးသင်တန်းများကို ၎င်းတို့၏ လိုအပ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီအောင်၊ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုများကို ဦးဆောင်ရန် နှင့် စောင့်ကြည့်လေ့လာနိုင်ရန် လိုအပ်သည့် ယန္တရားများရှိနေစေရန် HARP-F ထောက်ပံ့ခဲ့သည်။ ထိုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများသည် HARP-F ထောက်ပံ့မှုဖြင့် ၎င်းတို့၏ အဖွဲ့အစည်းဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာများကို ရေးဆွဲကာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်စေရန် ဖြစ်သည်။ အကျိုးဆက်အနေဖြင့် သင်တန်းခေါင်းစဉ်များတွင် ကာကွယ်ခြင်း နှင့် အကာအကွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒများ၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် စီမံခန့်ခွဲမှု၊

ဘဏ္ဍာရေး စီမံခန့်ခွဲမှု၊ နှင့် အစီရင်ခံခြင်း၊ စသည့် ခေါင်းစဉ်တို့မှ စောင့်ကြည့်လေ့လာခြင်း၊ ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း နှင့် သင်ယူခြင်း စသည့်ခေါင်းစဉ်များအထိ ပါဝင်ခဲ့သည်။ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် HARP-F၏ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအတွက် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှု ပြုလုပ်သည့် ရှမ်း CSOs ကွန်ရက်တစ်ခုကို ရန်ပုံငွေပေးအပ်ခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ပဋိပက္ခနှင့် သက်ဆိုင်သည့် နေရပ်စွန့်ခွာမှုများအပြီး လိုအပ်ချက်များကို လျင်မြန်စွာရှာဖွေထုတ်ရန် နှင့် လတ်တလော ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများအတွက် သဘောတူညီမှုရယူနိုင်ရန် ဖြစ်သည်။

- စဉ်ဆက်မပြတ် နည်းပြပေးခြင်း(Mentoring)နှင့် အထောက်အပံ့- မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် သင်တန်းများတွင် ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ပြီး စွမ်းဆောင်ရည် အကဲဖြတ်မှုများ ရေးဆွဲနိုင်ခဲ့သော်လည်း HARP-F မှ သတ်မှတ်ထားသည့် စံနှုန်းများအတိုင်း ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် HARP-F grants နှင့် ဒေသဆိုင်ရာ အဖွဲ့များသည် နေ့စဉ်နီးပါး အတူ လက်တွဲဆောင်ရွက်ကြသည်။ ဆိုလိုသည်မှာကျွန်ုပ်တို့သည် သင်တန်းသို့မဟုတ် အကဲဖြတ်မှုများ ပြီးဆုံးသွားသည်နှင့် အေးစက်စွာ အနားမယူကြပါ။ ထိုသို့အနားယူလိုက်လျှင် ထိရောက်သော အကောင်အထည်ဖော်မှုအတွက် အန္တရာယ်ကျရောက်စေလိမ့်မည် ဖြစ်သည်။ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် နေ့စဉ်နီးပါး ထောက်ပံ့ကူညီဆောင်ရွက်ခြင်းသည် ၎င်းတို့တွင် ရှိသော ကျွန်ုပ်တို့၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို ပိုမိုလုံခြုံစေသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ နှင့် ယခု စစ်တပ်အာဏာသိမ်းကာလတို့တွင် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၏ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုကို အထိရောက်ဆုံးဖြစ်စေရန် လိုအပ်ချက်များ ပြန်လည်သုံးသပ်ရန်၊ ၎င်းတို့၏ စီမံကိန်းဖော်ဆောင်မှု ပြောင်းလဲနိုင်ရန်၊ အဝေးမှ စီမံခန့်ခွဲမှုသို့ ပြောင်းလဲနိုင်ရန်၊ နှင့် ဘတ်ဂျတ်များ ပြန်လည်ကိုက်ညီအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် ကျွန်ုပ်တို့သည် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အတူဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
- လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်ချက်များ၏ အရည်အသွေး- ဒေသတွင်း ရပ်ရွာလူထုအဖွဲ့အစည်းများ၏ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ နည်းပညာကျွမ်းကျင်မှုများကို အားကောင်းစေရန် နှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုများဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်နိုင်မှုကို တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရန် HARP-F မှ လုပ်ဆောင်ပေးပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ အဓိကကဏ္ဍများဖြစ်သည့် WaSH၊ ငွေသားထောက်ပံ့မှု၊ အာဟာရကဏ္ဍနှင့် ကာကွယ်ခြင်းတို့တွင် HARP-F မှ နည်းပညာအကြံပေးများသည် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တိုက်ရိုက်ဆောင်ရွက်ကြပြီး မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများသည် HARP-Fမှ သင်တန်းရရှိခဲ့သည့်အတိုင်း အကောင်အထည်ဖော်နိုင်စေရန် ကူညီထောက်ပံ့ပေးသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ အထူးပြုထားသည့် ကြံ့ကြံ့ခံနိုင်မှုနှင့် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ သင်တန်းကို မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ တက်ရောက်သင်ယူကြသည့်အခါ သဘာဝကပ်ဘေးဆိုင်ရာ ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှု နှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှု၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းဆိုင်ရာ စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ငွေသားထောက်ပံ့သည့် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အာဟာရကဏ္ဍနှင့် ကာကွယ်ခြင်း၊ နှင့် ၎င်းတို့ ဝန်ဆောင်မှုပေးသည့် ရပ်ရွာလူထုများသို့ တာဝန်ယူမှု/တာဝန်ခံမှု ပိုမိုရရှိနိုင်အောင် တတ်ကျွမ်းမှုများ ၎င်းတို့ ရရှိကြသည်။

- **ခေါင်းဆောင်မှု**- ဒေသတွင်း မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ ခေါင်းဆောင်မှုဆိုင်ရာ တတ်ကျွမ်းမှုများကို တိုးတက်စေရန် နှင့် အရင်းအမြစ်များ အသုံးပြုရာတွင် ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်သည့် အခန်းကဏ္ဍတွင် ပိုမိုပါဝင်လာစေရန် HARP-F မှ (၎င်းတို့၏ ရန်ပုံငွေများဆိုင်ရာ ဆင့်ကဲပြောင်းလဲမှုများနှင့် ဆန်းသစ်သည့်နည်းလမ်းများဖြင့် ထောက်ပံ့ပေးနိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းများ အပါအဝင်) အခွင့်အလမ်းများ ထောက်ပံ့ပေးသည်။ ရန်ပုံငွေပမာဏများကို တိုးချဲ့ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရန် HARP-F မှ လိုအပ်သည့် အာမခံနိုင်မှုအတိုင်းအတာအထိ ပြည်တွင်း မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများစွာမှ ၎င်းတို့၏ စွမ်းဆောင်ရည်များ မြှင့်တင်ထားပြီး ဖြစ်သည်။ ကချင်ပြည်နယ်ရှိ HARP-F ၏ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်း အားလုံးသည် ပြည်တွင်းအဖွဲ့အစည်းများ ဖြစ်ကြပြီး အာဏာသိမ်းမှုအလွန် ထောက်ပံ့ဆောင်ရွက်သည့် ကျွန်ုပ်တို့၏ ရန်ပုံငွေပမာဏ၏ ထက်ဝက်ကျော်မှာ ပြည်တွင်းမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှတစ်ဆင့် အသုံးပြုနေပြီး လက်ကျန်ပမာဏမှာလည်း ပြည်တွင်းမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အဓိကလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေသည့် နိုင်ငံတကာ အစိုးရမဟုတ်သည့် အဖွဲ့အစည်းများကို ထောက်ပံ့ပေးနေပါသည်။ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် နေရပ်စွန့်ခွာလူထုများအတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့် လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးသည့် စီမံကိန်းတစ်ခုကို ကျွန်ုပ်တို့ ထောက်ပံ့ခဲ့ပြီး INGO (Trócaire)၏ ခေါင်းဆောင်မှုမှ ပြည်တွင်း NGO ဖြစ်သည့် (Karuna Mission Social Solidarity - KMSS)သို့ ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်စေခဲ့သည်။ ဤကူးပြောင်းမှု လုပ်ငန်းစဉ်သည် ‘ရန်ပုံငွေများကို ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေး’ အတွက် ပိုမိုကတိကဝတ်ပြုရာရောက်ပြီး [‘Localization through မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများhip: shifting towards locally-led programming in Myanmar’](#) ခေါင်းစဉ်ဖြင့် အပိုင်း ၃ ပိုင်းပါဝင်သည့် လေ့လာမှုတွင် မှတ်တမ်းတင်ထားပါသည်။

3. ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု

လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်ချက်များကို ဒေသအဆင့်၊ နိုင်ငံတော်အဆင့် နှင့် နိုင်ငံတကာအဆင့် ကျင်းပသည့် လူထုဖိုရမ်များကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ကွန်ရက်များကို HARP Facility မှ အားပေးထောက်ပံ့ပါသည်။ တည်ရှိပြီးသား ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု ယန္တရားများ (ဥပမာ- နည်းပညာဆိုင်ရာ အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့များ၊ အစုအဖွဲ့များ(clusters)၊ အစိုးရအရာရှိများ)နှင့် လိုအပ်သလို ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်၊ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှုများဆိုင်ရာ ကနဦးဆောင်ရွက်မှုများ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် နှင့် နိုင်ငံတော်အဆင့် ကြိုးပမ်းမှုများ(ဥပမာ- LP2 workstream)အတွက် CSO မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများကို HARP-F မှ တိုက်ရိုက်ထောက်ပံ့ခဲ့သည်။

ကချင်ပြည်နယ်တွင် CSO မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများကို ကာကွယ်ခြင်း၊ WASH၊ နားခိုစရာ စသည့် သက်ဆိုင်ရာ နည်းပညာဆိုင်ရာ အစုအဖွဲ့များ နှင့် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့များကို ပါဝင်တက်ရောက်နိုင်စေရန် ကျွန်ုပ်တို့ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပြီး ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများထဲမှတစ်ခုဖြစ်သော Dai Fin Social Service ကို ကချင် JST သို့ ပါဝင်နိုင်စေရန် ကူညီပေးခဲ့သည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ကျွန်ုပ်တို့၏

မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများထဲမှ ၃ ခုသော CSO မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများသည် HARP Facility မှ နည်းပညာဆိုင်ရာနှင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ အထောက်အပံ့ရရှိပြီး အာရကန် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သည့်အဖွဲ့၏ တည်ထောင်သည့် အဖွဲ့အစည်းများ ဖြစ်လာခဲ့သည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ကျေးရွာအဆင့် ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ လေ့ကျင့်ခန်းများကို ရပ်ရွာလူထုများနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှုဌာန တို့ကို စုစည်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကျွန်ုပ်တို့၏ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်လျှော့ချရေးဆိုင်ရာ ရန်ပုံငွေများရယူသည့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်စေခဲ့သည်။ ၎င်းလေ့ကျင့်ခန်းများသည် ကျေးရွာကော်မတီများနှင့် ပြည်နယ်အဆင့် ဌာနများအကြား ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုကောင်းမွန်စေခဲ့ပြီး စောလျင်စွာ သတိပေးသည့် သတင်းအချက်အလက်များ ဝေမျှခြင်းကို တိုးတက်စေခဲ့သည်။ ဤသည်မှာ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း Amphan ဖြစ်စဉ်အတွင်း သိသာထင်ရှားခဲ့ပြီး ရပ်ရွာလူထုများကို ပြည်နယ်အဆင့်မှ အချက်အလက်များအသုံးပြုကာ VDMCs များမှ ကြိုတင်သတိပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ရပ်ရွာလူထု ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှု အစီအစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်စေခဲ့သည်။

4. ဗဟုသုတ/တတ်ကျွမ်းမှု နှင့် သင်ယူလေ့လာခြင်း

သင်ယူလေ့လာခြင်းခေါင်းစဉ်၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအနေဖြင့် အောက်ပါတို့ ဆောင်ရွက်ရန် HARP-F မှ သုတေသန ပြုလုပ်နေပါသည်-

- Grand Bargain ဆိုင်ရာ ကတိကဝတ်များနှင့် နှင့် နိုင်ငံတကာ အကောင်းဆုံးအလေ့အကျင့်များနှင့် ကိုက်ညီမှုနှင့် ပတ်သက်၍ HARP Facility အပါအဝင် ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ကနဦးလုပ်ဆောင်ချက်များ၏ သက်ရောက်မှုများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ရန်။
- မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေး၌ HARP Facility အပါအဝင် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ကြသူများမှ မည်ကဲ့သို့ ထောက်ပံ့ခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့ ပြုလုပ်ရာတွင် တွေ့ကြုံရသည့် စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေးကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် အကောင်းဆုံးအလေ့အကျင့်များကို ရရှိလာစေရန် မည်ကဲ့သို့ ထည့်ဝင်ပေးခဲ့ကြကြောင်း သင်ယူလေ့လာခြင်းများကို စုဆောင်းပြီး ဖြန့်ဝေရန်။
- HARP-F နှင့် အခြားသော မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၏ အတွေ့အကြုံများပေါ် မူတည်၍ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေးကို ကူညီထောက်ပံ့နိုင်ရန် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ အလှူရှင်အဖွဲ့အစည်းများမှ မည်ကဲ့သို့ ဆက်လက်ထောက်ပံ့နိုင်ကြောင်း အကြံပြုရန်။ ဒေသတွင်းမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများကို ဖယ်ချန်ထားလေ့ရှိကြသောကြောင့် ဒေသတွင်း မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၏ အတွေ့အကြုံများနှင့် တုံ့ပြန်ဖြေဆိုမှုများကို ယခုအသိပညာစုဆောင်းမှုတွင် ကျွန်ုပ်တို့မှ အားတက်သရော ရယူထည့်သွင်းသွားပါမည်။

သင်ယူလိုက်ရသည့် သင်ခန်းစာများ

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုကို ဦးဆောင်နိုင်ရန် ဒေသတွင်းနှင့် ပြည်တွင်းမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအား စွမ်းပကားတိုးတက်စေခြင်းကို ၎င်းတို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းအပေါ် အခြေခံ၍ အထောက်အပံ့များကို ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေးအတွက် အောက်ပါ အောင်မြင်စေသည့်အချက်များကို ကျွန်ုပ်တို့ သတ်မှတ်ဖော်ထုတ်ထားပါသည်။

1. ယုံကြည်စိတ်ချရသည့် မိတ်ဖက်အဖြစ်ဆောင်ရွက်ခြင်းကို တည်ဆောက်ပါ။— HARP-F ၏ ချဉ်းကပ်ပုံသည် ပြည်တွင်းမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ယုံကြည်စိတ်ချရသည့် မိတ်ဖက်အဖြစ် ဆက်ဆံရေးအပေါ် မူတည်နေပါသည်။ ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေးဆိုသည်မှာ အာဏာပါဝါ တဖြည်းဖြည်း လွှဲပြောင်းခြင်းကို စီမံဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး ထိုသို့ပြုလုပ်ရန် မိတ်ဖက်တစ်ဖွဲ့ချင်း၏ တာဝန်များကို နားလည်ရန်၊ ပွင့်လင်းစွာ ပြောဆိုဆက်သွယ်ခြင်း နှင့် အပြန်အလှန် တာဝန်ယူမှု/တာဝန်ခံမှု ရှိရန် လိုအပ်သည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ဒေသတွင်း မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ လုပ်ကိုင်သည့် အခန်းကဏ္ဍအားလုံးတွင် တိုက်ရိုက်လုပ်ကိုင်စေသည့် ဝန်ထမ်းများရှိခြင်းကြောင့် ဒေသတွင်း မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ခိုင်မာသည့် ဆက်ဆံရေးများကို HARP-F မှ တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ ၎င်းအချက်သည် ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေး ခေါင်းစဉ်အတွက် အမာခံအုတ်မြစ်ဖြစ်စေခဲ့သည်။

2. ကာလရှည်ကတိကဝတ် ပြုလုပ်ပါ။ - အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ အားကောင်းစေခြင်းသည် အချိန်ယူရပြီး တစ်ကြိမ်တည်း ပြုလုပ်သည့် သင်တန်းဖြင့် မရရှိနိုင်ပေ။ ၎င်းသည် ဒေသတွင်းဦးဆောင် ဆောင်ရွက်သည့် ဆန်းစစ်အကဲဖြတ်မှုများ၊ ဒေသတွင်းဦးဆောင် ဆောင်ရွက်သည့် မဟာဗျူဟာများကို အားပေးထောက်ခံခြင်း၊ နည်းပြသင်ကြားပေးခြင်း၊ အချင်းချင်း သင်ယူခြင်း၊ နှင့် ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်းများအတွက် အခွင့်အလမ်း အသစ်များပေးအပ်ခြင်း စသည်တို့ အပေါ် မူတည်သော ပြီးပြည့်စုံသည့် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်းဆိုင်ရာ ချဉ်းကပ်ပုံ လိုအပ်သည်။ ထိုသို့ပြုလုပ်ရန် နှစ်ရှည်ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု သေချာစေခြင်း၊ Grand Bargain ဆိုင်ရာ ကတိကဝတ်အတိုင်း ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ နှင့် FCDOနှင့် ကျွန်ုပ်တို့ ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့သည့် အဖွဲ့အစည်းများအတွက် HARP-F မှ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည့်အတိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်သည်။

3. စတင်ကတည်းက ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေးကို စီမံကိန်းဒီဇိုင်း၏ အဓိကအပိုင်းအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခြင်း - ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေးကို အရေးပေါ်အခြေအနေ အစီအစဉ်အဖြစ် ထည့်သွင်းခြင်းထက် ၎င်းသည် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို မောင်းနှင် အားဖြည့်သင့်သည်။ ဒေသတွင်းဦးဆောင် ဆောင်ရွက်သည့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုကို ပြုလုပ်နိုင်စေခြင်းသည် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သူအားလုံးအတွက် ရန်ပုံငွေစီမံခန့်ခွဲမှု၊ ခေါင်းဆောင်မှုအခန်းကဏ္ဍများ နှင့် လိုအပ်သည့် အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ပြောင်းလဲမှုနှင့် အလေ့အကျင့် ပြောင်းလဲမှုများကို သတ်မှတ်ပေးသည်။ ၎င်းသည် ပဋိပက္ခအချိန်တွင် အသုံးပြုသည့် ရေတိုဖြေရှင်းနည်း မဟုတ်ပေ။ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုများကို ခေါင်းဆောင်သည့်ကဏ္ဍမှ ပါဝင်နိုင်စေရန် ဒေသတွင်း နှင့် ပြည်တွင်းမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများကို စွမ်းပကားတိုးတက်စေရန် HARP-F ၏ စောလျင်စွာ ကတိကဝတ်ပြုလုပ်ထားခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျွန်ုပ်တို့ ယနေ့တိုင် အထောက်အပံ့ပေးနိုင်စေခြင်း၏ အကြောင်းရင်း ဖြစ်သည်။

4. ကျရောက်နိုင်သည့် အန္တရာယ်များကို မျှဝေပါ - ဒေသတွင်းကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေးအတွက် ဒေသတွင်း အဖွဲ့အစည်းများပေါ်တွင် တာဝန်ယူမှု/တာဝန်ခံမှု၊ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု နှင့် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်မြင့်မားပြီး ထိုသို့ မြင့်မားသည့် စံနှုန်းများကို ဒေသတွင်း အဖွဲ့အစည်းများမှ ပြည့်မီအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်လေ့ မရှိပေ။ ရန်ပုံငွေ စီမံခန့်ခွဲသည့် အဖွဲ့အစည်းများကဲ့သို့သော ကြားခံအဖွဲ့အစည်းများသည် အလှူရှင်အဖွဲ့အစည်းများအတွက် ကျရောက်နိုင်သည့် အန္တရာယ်များကို မျှဝေတာဝန်ယူပေးနိုင်ပြီး ပြည်တွင်းအဖွဲ့အစည်းများအတွက် ပြောင်းလွယ်ပြင်လွယ်ဖြစ်သော တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ရန် လိုအပ်သည့် နေရာကို ပေးနိုင်သည်။ ၎င်းမှ သင်ယူလိုက်ရသည့်သင်ခန်းစာများသည် ပြည်တွင်း မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများကို ဆက်လက်ရန်ပံ့ငွေထောက်ပံ့ရန် FCDO နှင့် အခြားသော အလှူရှင်အဖွဲ့အစည်းများကို ကျရောက်နိုင်သည့် အန္တရာယ်များကို စီမံခန့်ခွဲနိုင်စေရန် အကူအညီ ဖြစ်စေမည် ဖြစ်သည်။